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День открытых дверей 

1 апреля в Гомельском государственном университете имени Франциска 

Скорины состоялся День открытых дверей. Распахнул двери для всех 

желающих и факультет математики и технологий программирования. 

Факультет посетили более сорока человек, причем многие ребята 

приходили со своими родителями. Декан факультета Жогаль С.П. 

подробно рассказал присутствующим о специальностях, на которые наш 

факультет будет набирать абитуриентов в текущем году. Родители 

интересовались особенностями вступительной кампании этого года, в 

том числе и по целевому направлению. Школьники задавали вопросы о 

различиях между специальностями, а также о возможностях стажировки 

в IT-компаниях города Гомеля и последующем трудоустройстве. 

Подводя итог, Сергей Петрович пожелал всем ребятам легких экзаменов 

и выразил уверенность в том, что любому из них по плечу поступить на 

наш факультет и реализовать свои мечты. 

  



Events 

 
НАКАНУНЕ СВЯЩЕННОГО ПРАЗДНИКА 

Все дальше вглубь истории уходят события Великой Отечественной войны, давно 

отгремели залпы орудий, заросли травой места боевых сражений, но живут в нашей 

памяти имена тех, кто ценой своей жизни отстоял свободу и независимость Родины. 

Накануне праздника представители ректората, общественных организаций, 

преподаватели и студенты Гомельского государственного университета имени 

Франциска Скорины почтили память воинов-освободителей. В торжественной 

обстановке они возложили живые цветы к братской могиле героев-подпольщиков и 

партизан. Кроме того, участниками праздничного мероприятия стали 

военнослужащие взвода почетного караула военно-транспортного факультета 

Белорусского государственного университета транспорта. Представители нашего 

университета приняли участие в Республиканской акции «Парад под окном», а 

также в городских и районных митингах и церемониях возложения цветов и венков 

к мемориалам, посвященным Великой Отечественной войне. Студенты нашего вуза 

не оставили без внимания мемориальные доски, посвященные академикам, 

почетным профессорам университета, участникам Великой Отечественной войны 

Владимиру Васильевичу Аниченко, Ивану Федоровичу Харламову и Михаилу 

Афанасьевичу Дмитриеву. 
 

   
 

  

  



Exam preparation: Ten study tips 

 
 

Give yourself enough time to study 
 Don't leave it until the last minute. While some students do seem to thrive on 

last-minute cramming, it's widely accepted that (for most of us) this is not the 

best way to approach an exam. To help sort out your time management, set up a 

timetable for your study. Write down how many exams you have and the days on which you have to sit 

them. Then organize your study accordingly. You may want to give some exams more study time than 

others, so find a balance that you feel comfortable with.  

Organize your study space 
Make sure you have enough space to spread your textbooks and notes out. Have 

you got enough light? Is your chair comfortable? Are your computer games out of 

sight? Try and get rid of all distractions, and make sure you feel as comfortable and 

able to focus as possible.  

Use flow charts and diagrams 
Visual aids can be really helpful when revising. At the start of a topic, challenge 

yourself to write down everything you already know about a topic - and then 

highlight where the gaps lie. Closer to the exam, condense your revision notes into 

one-page diagrams. Getting your ideas down in this brief format can then help you 

to quickly recall everything you need to know during the exam. 

Practice on old exams 
One of the most effective ways to prepare for exams is to practice taking past 

versions. This helps you get used to the format of the questions, and - if you time 

yourself - can also be good practice for making sure you spend the right amount of 

time on each section.  

Explain your answers to others 

Parents and little brothers and sisters don't have to be annoying around exam time. Use 

them to your advantage. Explain an answer to a question to them. That will help you to get it clear in your head, 

and also to highlight any areas where you need more work. 

https://www.topuniversities.com/blog/7-time-management-tips-students


Organize study groups with friends 
Get together with friends for a study session. You may have questions that they 

have the answers to and vice versa. As long as you make sure you stay focused 

on the topic for an agreed amount of time, this can be one of the most effective 

ways to challenge yourself. 

 

Take regular breaks 
While you may think it's best to study for as many hours as possible, this can 

actually be counterproductive. If you were training for a marathon, you wouldn't 

try and run 24 hours a day. Likewise, studies have shown that for long-term 

retention of knowledge, taking regular breaks really helps. 

 

Snack on brain food 
You may feel like you deserve a treat, or that you don't have time to cook, but 

what you eat can really have an impact on energy levels and focus, so keep away 

from junk food. Keep your body and brain well-fuelled by choosing nutritious 

foods that have been proven to aid concentration and memory, such as fish, nuts, 

seeds, yogurt and blueberries.  

 

Plan your exam day 
Make sure you get everything ready well in advance of the exam - don't leave it 

to the day before to suddenly realize you don't know the way, or what you're 

supposed to bring. Check all the rules and requirements, and plan your route and 

journey time. If possible, do a test run of the trip. If not, write down clear directions. 

 

Drink plenty of water 
As a final tip, remember that being well hydrated is essential for your brain to 

work at its best. Make sure you keep drinking plenty of water throughout your 

revision, and also on the exam day. 

Good luck! 
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